
 

Veckans regelnöt v. 40 2023  

Situationerna från Kvalomgång 1 i SGF:s Regel-SM 2023  
Dessa händelser inträffar under en singeltävling slagspel.  

OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).    

Nr Hur många pliktslag får du totalt?  P Regel 

1.  Innan du ska slå ut din drive från första hålets tee ber du en 
annan spelare i bollen om några svingtips. Spelaren ger goda 
råd som ”titta på bollen” och ”svinga lugnt”.  

  

2.  När du ska slå ut från tee, slår du en luftmiss och bollen ligger 
kvar på peggen. Du plockar upp bollen och peggar upp på ett 
helt annat ställe på tee. Sedan slår du från den nya platsen.  

  

3.  Din boll ligger på fairway och din personliga märkning syns 
tydligt. Ändå markerar du din boll och lyfter, identifierar och 
återplacerar den. Du rengör den inte och meddelar duktigt de 
andra spelarna i bollen innan du gör denna identifieringsprocess. 

  

4.  När du grundar klubban vid bollen kommer du åt den, så att den 
rubbas några centimeter framåt och stannar i detta nya läge. 
Sedan spelar du bollen.  

  

5.  Du är osäker på vad som gäller i en viss regelsituation, som du 
har råkat ut för, så du frågar en annan spelare i din boll vad du 
ska göra, men den spelaren svarar inte.  

  



Nr Hur många pliktslag får du totalt?  P Regel 
6.  Du slår ett bra slag och bollen landar och stannar på green. Efter 

att bollen legat stilla på green en stund, och innan du hinner 
fram till den, börjar bollen röra sig och rullar sedan ner i ett rött 
pliktområde precis utanför greenkanten. Du återplacerar inte 
bollen, utan spelar den från sin nya plats. 

  

7.  Din boll i ett rött pliktområde täcks till hälften av vatten, men du 
planerar ändå att spela bollen som den ligger. Du tar bort en röd 
pinne som stör din genomsving. Sedan ser du ett gammalt 
nedslagsmärke någon centimeter utanför green och som är i din 
spellinje. Du lagar det och tar också bort en del sand på green 
halvvägs till hålet. På väg tillbaka till din boll tar du också bort en 
hög med löv i pliktområdet som stör din stans. När du väl ställer 
upp dig vid bollen för att slå den från sitt dåliga läge i vattnet, 
ångrar du dig och spelar bollen efter att ha tagit lättnad i sidled 
från det röda pliktområdet.   

  

8.  Du ska ta lättnad för boll i ett rött pliktområde och ska droppa 
enligt sidleds-alternativet. Du har lite tur, eftersom det inom två 
klubblängder, inte närmare hål, från där din boll senast skar 
pliktområdets gräns även finns en del av green. Glad i hågen 
över detta droppar du en annan boll än din ursprungliga boll, 
från axelhöjd, rakt ned på green. Den droppade bollen stannar 
direkt på green inom lättnadsområdet, sedan puttar du. (Ta inte 
med plikten för lättnaden.)   

  

9.  Före en långputt ägnar du några sekunder till att använda din 
handduk till att borsta bort en del barr som ligger framför bollen 
på green.  

  

10.  Du slår sedan en riktigt bra putt. Bollen är precis på väg att 
missa hålet, men träffar turligt nog en levande humla som sitter 
på green. Bollen ändrar riktning och går i hål. Du slår inte om 
putten, utan räknar bollen som hålad.  

  

 
  



 

Veckans regelnöt v. 40 2023 – Facit  

Situationerna från Kvalomgång 1 i SGF:s Regel-SM 2023  
Dessa händelser inträffar under en singeltävling slagspel.  

OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).    

Nr Hur många pliktslag får du totalt?  P Regel 

1.  Innan du ska slå ut din drive från första hålets tee ber du en 
annan spelare i bollen om några svingtips. Spelaren ger goda 
råd som ”titta på bollen” och ”svinga lugnt”.  

0  

2.  När du ska slå ut från tee, slår du en luftmiss och bollen ligger 
kvar på peggen. Du plockar upp bollen och peggar upp på ett 
helt annat ställe på tee. Sedan slår du från den nya platsen.  

0  

3.  Din boll ligger på fairway och din personliga märkning syns 
tydligt. Ändå markerar du din boll och lyfter, identifierar och 
återplacerar den. Du rengör den inte och meddelar duktigt de 
andra spelarna i bollen innan du gör denna identifieringsprocess. 

1  

4.  När du grundar klubban vid bollen kommer du åt den, så att den 
rubbas några centimeter framåt och stannar i detta nya läge. 
Sedan spelar du bollen.  

2  

5.  Du är osäker på vad som gäller i en viss regelsituation, som du 
har råkat ut för, så du frågar en annan spelare i din boll vad du 
ska göra, men den spelaren svarar inte.  

0  



Nr Hur många pliktslag får du totalt?  P Regel 
6.  Du slår ett bra slag och bollen landar och stannar på green. Efter 

att bollen legat stilla på green en stund, och innan du hinner 
fram till den, börjar bollen röra sig och rullar sedan ner i ett rött 
pliktområde precis utanför greenkanten. Du återplacerar inte 
bollen, utan spelar den från sin nya plats. 

0  

7.  Din boll i ett rött pliktområde täcks till hälften av vatten, men du 
planerar ändå att spela bollen som den ligger. Du tar bort en röd 
pinne som stör din genomsving. Sedan ser du ett gammalt 
nedslagsmärke någon centimeter utanför green och som är i din 
spellinje. Du lagar det och tar också bort en del sand på green 
halvvägs till hålet. På väg tillbaka till din boll tar du också bort en 
hög med löv i pliktområdet som stör din stans. När du väl ställer 
upp dig vid bollen för att slå den från sitt dåliga läge i vattnet, 
ångrar du dig och spelar bollen efter att ha tagit lättnad i sidled 
från det röda pliktområdet.   

3  

8.  Du ska ta lättnad för boll i ett rött pliktområde och ska droppa 
enligt sidleds-alternativet. Du har lite tur, eftersom det inom två 
klubblängder, inte närmare hål, från där din boll senast skar 
pliktområdets gräns även finns en del av green. Glad i hågen 
över detta droppar du en annan boll än din ursprungliga boll, 
från axelhöjd, rakt ned på green. Den droppade bollen stannar 
direkt på green inom lättnadsområdet, sedan puttar du. (Ta inte 
med plikten för lättnaden.)   

1  

9.  Före en långputt ägnar du några sekunder till att använda din 
handduk till att borsta bort en del barr som ligger framför bollen 
på green.  

0  

10.  Du slår sedan en riktigt bra putt. Bollen är precis på väg att 
missa hålet, men träffar turligt nog en levande humla som sitter 
på green. Bollen ändrar riktning och går i hål. Du slår inte om 
putten, utan räknar bollen som hålad.  

0  

 
  



 

Veckans regelnöt v. 40 2023 – Facit  

Situationerna från Kvalomgång 1 i SGF:s Regel-SM 2023  
Dessa händelser inträffar under en singeltävling slagspel.  

OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).    

Nr Hur många pliktslag får du totalt?  P Regel 

1.  Innan du ska slå ut din drive från första hålets tee ber du en 
annan spelare i bollen om några svingtips. Spelaren ger goda 
råd som ”titta på bollen” och ”svinga lugnt”. 
Kommentar: Ronden är inte påbörjad, så då är det OK. 
Men om du under ronden ber om denna typ av råd, så får du två 
slags plikt. Detsamma gäller för den spelare som svarar eller 
oombedd ger råd.    

0 10.2 

2.  När du ska slå ut från tee, slår du en luftmiss och bollen ligger 
kvar på peggen. Du plockar upp bollen och peggar upp på ett 
helt annat ställe på tee. Sedan slår du från den nya platsen.  
Kommentar: Luftmissen räknas som ett slag, så bollen är i spel. 
Men eftersom bollen är på tee, så får du pegga eller placera den 
var som helst på tee.  

0 6.2 

3.  Din boll ligger på fairway och din personliga märkning syns 
tydligt. Ändå markerar du din boll och lyfter, identifierar och 
återplacerar den. Du rengör den inte och meddelar duktigt de 
andra spelarna i bollen innan du gör denna identifieringsprocess. 
Kommentar: Eftersom du ser att det är din boll får du inte lyfta 
den för identifiering.  
OBS! Det var inte nödvändigt att meddela de andra spelarna 
vad du tänkte göra. 

1 7.3 

4.  När du grundar klubban vid bollen kommer du åt den, så att den 
rubbas några centimeter framåt och stannar i detta nya läge. 
Sedan spelar du bollen.  
Kommentar: Du får inte rubba bollen i en situation som denna, 
så när du spelar bollen från sitt nya läge, så spelar du från fel 
plats.  
OBS! Hade du återplacerat bollen före slaget, hade du ”bara” 
fått ett slags plikt för att ha rubbat din boll i vila.  

2 9.4 
14.7 



Nr Hur många pliktslag får du totalt?  P Regel 
5.  Du är osäker på vad som gäller i en viss regelsituation, som du 

har råkat ut för, så du frågar en annan spelare i din boll vad du 
ska göra, men den spelaren svarar inte. 
Kommentar: Information om regler räknas inte som råd, så det 
är OK att både be om och att ge sådana.  
OBS! Skulle en spelare oavsiktligt ge felaktig regelinformation, 
så slipper du inte undan eventuell plikt.  

0 Def. 
10.2 

6.  Du slår ett bra slag och bollen landar och stannar på green. Efter 
att bollen legat stilla på green en stund, och innan du hinner 
fram till den, börjar bollen röra sig och rullar sedan ner i ett rött 
pliktområde precis utanför greenkanten. Du återplacerar inte 
bollen, utan spelar den från sin nya plats. 
Kommentar: Din boll på green rubbades på grund av 
naturkrafter (gravitation och/eller vind) och den var inte 
markerad, lyft och återplacerad. Då ska du spela den från sin 
nya plats.  
Om du återplacerar bollen och spelar den, så får du två slags 
plikt för spel från fel plats. R 14.7 

0 9.3 

7.  Din boll i ett rött pliktområde täcks till hälften av vatten, men du 
planerar ändå att spela bollen som den ligger. Du tar bort en röd 
pinne som stör din genomsving. Sedan ser du ett gammalt 
nedslagsmärke någon centimeter utanför green och som är i din 
spellinje. Du lagar det och tar också bort en del sand på green 
halvvägs till hålet. På väg tillbaka till din boll tar du också bort en 
hög med löv i pliktområdet som stör din stans. När du väl ställer 
upp dig vid bollen för att slå den från sitt dåliga läge i vattnet, 
ångrar du dig och spelar bollen efter att ha tagit lättnad i sidled 
från det röda pliktområdet. 
Kommentar: Du fick inte laga nedslagsmärket på foregreen, 
eftersom detta innebar en otillåten förbättring av förhållanden 
för slaget.  
Detta gäller även om du ångrar dig, och istället för att spela 
bollen som den ligger, väljer att ta lättnad från pliktområdet. 
Övriga åtgärder var tillåtna. R 16.1, R 13.1 och R 15.1 
Till sist får du ett slags plikt för lättnaden från pliktområdet.  

3 8.1 
17.1 



Nr Hur många pliktslag får du totalt?  P Regel 
8.  Du ska ta lättnad för boll i ett rött pliktområde och ska droppa 

enligt sidleds-alternativet. Du har lite tur, eftersom det inom två 
klubblängder, inte närmare hål, från där din boll senast skar 
pliktområdets gräns även finns en del av green. Glad i hågen 
över detta droppar du en annan boll än din ursprungliga boll, 
från axelhöjd, rakt ned på green. Den droppade bollen stannar 
direkt på green inom lättnadsområdet, sedan puttar du. (Ta inte 
med plikten för lättnaden.) 
Kommentar: Det är alltid OK att byta boll när du ska droppa.  
I den aktuella situationen är det är OK att droppa på green och 
spela från denna, eftersom bollen är kvar på green och inom 
lättnadsområdet.  
Däremot ska bollen droppas från knähöjd.  
OBS! Du kunde rättat till den felaktiga droppningen, genom att 
göra en ny droppning före slaget. R 14.5 

1 17.1 
14.3 

9.  Före en långputt ägnar du några sekunder till att använda din 
handduk till att borsta bort en del barr som ligger framför bollen 
på green.  
Kommentar: Du får använda hjälpmedel för att ta bort lösa 
naturföremål.  

0 15.1 

10.  Du slår sedan en riktigt bra putt. Bollen är precis på väg att 
missa hålet, men träffar turligt nog en levande humla som sitter 
på green. Bollen ändrar riktning och går i hål. Du slår inte om 
putten, utan räknar bollen som hålad.  
Kommentar: Bollen träffar ett djur, som också räknas som ett 
löst naturföremål, och då ska den spelas som den ligger. I den 
aktuella situationen är alltså bollen hålad.  

0 11.1 

 
 
 


